

Council at its fifteenth session, any further proposals which they may wish to make to the Council.

369 (XIII). Volume and distribution of national income in under-developed countries

*Resolution of 24 August 1951*²¹

The Economic and Social Council,

Taking note of the reports²² on the volume and distribution of national income in under-developed countries and upon their capacity to service investments of foreign capital, prepared in response to the requests to the Secretary-General and the International Monetary Fund contained in General Assembly resolution 403 (V) and Council resolution 294 D (XI), paragraph 16,

Requests that the Secretary-General and the International Monetary Fund, in co-operation with other specialized agencies concerned, continue to give attention to these subject in the course of their regular work on problems of economic development and on the development of adequate and reliable national income statistics and balance-of-payments statistics, giving particular attention to encouraging the preparation of basic statistical series in both developed and under-developed countries in a manner which would take into account the existing differences in the economic and social structure of the countries concerned.

370 (XIII). Land reform

*Resolution of 7 September 1951*²³

The Economic and Social Council,

Having examined the report prepared, in pursuance of General Assembly resolution 401 (V), by the Secretary-General in co-operation with the Food and Agriculture Organization of the United Nations, on defects in agrarian structure as obstacles to economic development,²⁴ the report of the Economic, Employment and Development Commission (sixth session)²⁵ which points out the need for land reform as an aid to economic development, and the report of the Council of the Food and Agriculture Organization,²⁶

²¹ See 519th meeting of the Council.

²² See documents E/2041 and E/2024.

²³ See 541st meeting of the Council.

²⁴ See document E/2003.

²⁵ See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session, Supplement No. 2.*

²⁶ See *Report of the Council of the Food and Agriculture Organization of the United Nations, Twelfth Session, 11-23 June 1951, Rome, Italy.*

général, et assez tôt pour que le Conseil puisse les examiner à sa quinzième session, toutes nouvelles propositions qu'ils désireront adresser au Conseil.

369 (XIII). Volume et répartition du revenu national dans les pays insuffisamment développés

*Résolution du 24 août 1951*²¹

Le Conseil économique et social,

Prenant acte des rapports²² sur le volume et la répartition du revenu national dans les pays insuffisamment développés, ainsi que sur l'aptitude de ces pays à assurer le service des investissements étrangers, qui ont été préparés en exécution des demandes adressées au Secrétaire général et au Fonds monétaire international, telles qu'elles figurent dans la résolution 403 (V) de l'Assemblée générale et au paragraphe 16 de la résolution 294 D (XI) du Conseil,

Demande que le Secrétaire général et le Fonds monétaire international, agissant de concert avec les autres institutions spécialisées intéressées, continuent de suivre ces questions dans le cadre des travaux courants consacrés aux problèmes du développement économique et au développement de statistiques suffisantes et sûres du revenu national et des balances des paiements, en s'attachant particulièrement à encourager l'élaboration de séries statistiques de base, à la fois dans les pays industrialisés et dans les pays insuffisamment développés, d'une manière qui tienne compte des différences existant actuellement dans la structure économique et sociale des pays intéressés.

370 (XIII). Réforme agraire

*Résolution du 7 septembre 1951*²³

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport préparé, suite à la résolution 401 (V) de l'Assemblée générale, par le Secrétaire général en collaboration avec l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture sur les défauts de la structure agraire qui entravent le développement économique²⁴, le rapport de la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique (sixième session)²⁵ où est soulignée la nécessité d'une réforme agraire pour faciliter le développement économique, et le rapport du Conseil de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture²⁶,

²¹ Voir la 519^e séance du Conseil.

²² Voir les documents E/2041 et E/2024.

²³ Voir la 541^e séance du Conseil.

²⁴ Voir le document E/2003.

²⁵ Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, Treizième session, Supplément N° 2.*

²⁶ Voir *Rapport du Conseil de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, douzième session, 11-23 juin 1951, Rome, Italie.*